



FOCUS

23 Community-led Climate Actions

Noémie Bessette (AEIDL) has identified and analysed 23 community-led climate actions implemented in several EU countries.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Over one third of EU's population does not take a tourism trip >>](#)

[RegioStars Awards 2018: vote for the best project of the year >>](#)

[World Bank: how to make life easier for businesses in four EU countries >>](#)

[Low unemployment but unprecedented wage stagnation >>](#)

[UK vows to play hard-ball with EU over fishing waters >>](#)

[EU population up to nearly 513 million >>](#)

[House prices up by 4.7% in the EU >>](#)

[The European Union compared with G20 countries >>](#)

[Summer 2018 Forecast: resilient growth amid increased uncertainty >>](#)

[Technical glitch delays first WiFi4EU grants >>](#)

[2018 Employment and Social Developments Review >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

New contract: editorial work for fi-compass

AEIDL has been awarded the prestigious fi-compass communications and capacity building contract for the European Investment Bank.

[Read more >>](#)

Other news

REGISTRATION OPEN FOR LDNET WORKSHOP AT EWRC

LDnet is the lead-partner for the workshop on “**Local development strategies: retaining and attracting talents in the regions**” which will take place on Thursday **11 October 2018** (11:30 – 13:00) as part of the **European Week of Regions and Cities**. Speakers will include **Armelle Ledan** of **AEIDL**. Registration is now open, [click here](#).

[Read more >>](#)

FOR A RENEWED CAP IN SUPPORT OF SUSTAINABLE AGRICULTURE

The current **proposals** under discussion indicate a future **Common Agricultural Policy (CAP)** which is **less common**, in which **budgets** for rural development are significantly **reduced**, and from which any form of **ambitious environmental policy is absent**. In this policy paper, **Jean-Christophe Bureau**, researcher at the **Jacques Delors Institute**, explains that to **restore legitimacy to the CAP**, clear objectives must be defined in favour of a **European agricultural model**.

[Read more >>](#)

OVERCOMING EURO AREA FRAGILITY

Some important **progress** has been made since the crisis, belatedly and often imperfectly, in **reforming the institutional framework of the Euro Area**. However, the **existential weaknesses** have not been resolved. For as long as that is so, the euro area will remain on **shaky ground**. This **Hans Böckler Stiftung report** reviews proposals to **strengthen** the institutional setup of the Euro Area.

[Read more >>](#)

IS YOUR COUNTRY POPULAR WITH TOURISTS?

Have you ever wondered **who visits your country** or **where your fellow citizens prefer to go on holiday**? You can find the **answers** in the updated **Eurostat data visualisation**, which provides you with a colourful and easily understandable **overview of tourism** in the EU Member States and EFTA countries.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.





FOCUS

23 initiatives locales pour le climat

Noémie Bessette (AEIDL) a identifié et analysé 23 initiatives locales, publiques et citoyennes, d'action climatique dans différents pays de l'Union européenne.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Tourisme: plus d'un tiers des Européens ne part pas en voyage >>](#)

[Prix RegioStars 2018: votez pour le meilleur projet de l'année >>](#)

[Banque mondiale: faciliter la vie des entreprises dans 4 pays de l'UE >>](#)

[Chômage bas mais stagnation sans précédent des salaires >>](#)

[Le Royaume-Uni joue les durs face à l'UE sur les zones de pêche >>](#)

[La population de l'UE en hausse à près de 513 millions d'habitants >>](#)

[Le prix des logements en hausse de 4,7% >>](#)

[L'Union européenne comparée aux pays du G20 >>](#)

[Prévisions économiques: croissance résiliente mais incertitude accrue >>](#)

[WiFi4EU retardé par un bug informatique >>](#)

[Rapport 2018 sur l'évolution de l'emploi et de la situation sociale >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Nouveau contrat: travail éditorial pour fi-compass

L'AEIDL s'est vu attribuer le prestigieux contrat de communication et de renforcement des capacités fi-compass pour la Banque européenne d'investissement.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

INSCRIPTION OUVERTE POUR L'ATELIER LDNET À LA SEMAINE EUROPÉENNE DES RÉGIONS ET DES VILLES

On peut maintenant s'inscrire à l'atelier **LDnet «Stratégies locales de développement: retenir et attirer les talents dans les régions»** qui aura lieu le jeudi **11 octobre 2018** (11h30 - 13h00) dans le cadre de la **Semaine européenne des régions et des villes**. **Armelle Ledan** de l'AEIDL fera partie des orateurs. Pour s'inscrire, [cliquer ici](#).

[Lire plus >>](#)

POUR UNE PAC RENOUVELÉE EN SOUTIEN À UNE AGRICULTURE DURABLE

Les **propositions** qui sont aujourd'hui sur la table laissent envisager une **Politique**

agricole commune (PAC) beaucoup moins commune, où les budgets pour le développement rural seraient fortement réduits, et où l'on renoncerait à toute politique environnementale ambitieuse. Dans cet article, **Jean-Christophe Bureau**, chercheur à l'**Institut Jacques Delors**, explique que pour que la PAC retrouve une **légitimité**, il est nécessaire que des **objectifs clairs** lui soient assignés au service d'un **modèle agricole européen**.

[Lire plus >>](#)

SURMONTER LA FRAGILITÉ DE LA ZONE EURO

Des **progrès** importants ont été réalisés depuis la crise, tardivement et souvent imparfaitement, dans la **réforme du cadre institutionnel de la zone euro**. Cependant, les **faiblesses existentielles** n'ont pas été résolues. Tant qu'il en sera ainsi, la zone euro restera sur un **terrain instable**. Ce **rapport** de la **Hans Böckler Stiftung** examine les propositions visant à **renforcer** la structure institutionnelle de la zone euro.

[Lire plus >>](#)

VOTRE PAYS EST-IL TOURISTIQUE?

Vous êtes-vous déjà demandé **qui visite votre pays** ou encore où vos **concitoyens préfèrent-ils passer leurs vacances**? On trouve les **réponses** dans un **outil visuel d'Eurostat** qui donne un aperçu convivial du tourisme dans les États membres de l'UE et les pays de l'AELE.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.

